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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΕΚΑΒ Σαρωτικές αλλαγές που φτάνουν έως το
ξήλωμα διοίκησης

Πηγή: ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ Σελ.: 1,42 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-07-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1075.84
cm²

Κυκλοφορία: 17000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΚΑΒ

Σαρωτικές αλλαγές 
που φτάνουν έως το
ξήλωμα διοίκησης
ΡΕΠΟΡΤΑΖ. 42
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1  ΕΚΑΒ Σαρωτικές αλλαγές που φτάνουν έως το ξήλωμα διοίκησης
Πηγή: ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ Σελ.: 1,42 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-07-2023
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Του ΒΑΣΙΛΗ ΒΕΝΙΖΕΛΟΥ
ven.ygeiai)gmail.com

"’"""Τ'" ο «πράσινο φως» εκ μέρους του 
ίδιου του πρωθυπουργού, Κυ
ριάκου Μητσοτάκη, έχει ήδη λά
βει ο νέος υπουργός Υγείας, Μι- 
χάλης Χρυσοχοίδης, προκειμένου 
να προχωρήσει άμεσα σε σαρω- 

τικές αλλαγές σε όλα τα επίπεδα και όλες τις 
δράσεις του Εθνικού Κέντρου Αμεσης Βοή
θειας (ΕΚΑΒ), συμπεριλαμβανομένης, μάλι
στα, της «καρατόμησης» του συνόλου της ση
μερινής διοίκησης του Κέντρου, η απόφαση 
για την οποία πρέπει να θεωρείται ήδη ειλημ
μένη, σύμφωνα με τις πολύ καλά πληροφορη- 
μένες πηγές των «Παραπολιτικών». 
Χαρακτηριστικό είναι το γεγονός ότι ο κ. Χρυ- 
σοχοΐδης δεν έχει προχωρήσει ούτε μία φορά 
σε κάποια δήλωση για την «κάλυψη» του προ
έδρου του ΕΚΑΒ, Νίκου Παπαευσταθίου, καθ’ 
όλο το προηγούμενο χρονικό διάστημα, όταν 
η δημοσιότητα έπληξε καίρια και κυριολεκτι
κά σε καθημερινή βάση την αξιοπιστία της δυ
νατότητας των ασθενοφόρων του Κέντρου να 
ανταποκρίνονται με επάρκεια στις κλήσεις των 
πολιτών για κατεπείγουσα βοήθεια - και μάλι
στα σε πολλά και διαφορετικά σημεία της χώ
ρας, ακόμα και στο ίδιο το κέντρο της Αθήνας... 
Ο κ. Χρυσοχοίδης επέλεξε, επίσης, να αφή
σει πολιτικώς ακάλυπτο τον κ. Παπαευσταθί
ου έναντι των πολύ σοβαρών αιτιάσεων που 
διατύπωσε, την Παρασκευή 7 Ιουλίου, η κοι
νοβουλευτική εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, Θεο
δώρα Τζάκρη, κατά τη διάρκεια της συζήτησης 
επί των προγραμματικών δηλώσεων της κυ
βέρνησης στην Ολομέλεια της Βουλής.

ΣΤΗ ΒΟΥΛΗ
Προς επίρρωσιν της ιδιαίτερης σημασίας την 
οποία έχει η στοχευμένη και διαρκής «παρά
λειψη» του κ. Χρυσοχοΐδη να παράσχει οποια
δήποτε κάλυψη προς τον πρόεδρο του ΕΚΑΒ, 
ενδεικτικό είναι το εξής απόσπασμα από την εν 
λόγω τοποθέτηση της κ. Τζάκρη:
«Το ΕΚΑΒ διοικείται στην πραγματικότητα από 
μια σκληρή ομάδα της ΔΑΚΕ. Εχουμε, δηλα
δή, μία ακόμα περίπτωση ενός αρίστου κυρ- 
Βασίλη των Τεμηών κι ενός κομματικού παρα-
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Η καταγγελία 
στο Μαξίμου για 
ρουσφετολογική 
απόσπαση 122 
διασωστών σε 
νοσοκομεία και η 
δημιουργία έξι νέων 
βάσεων διάσωσης 
και αεροδιακομιδών 
σε όλη τη χώρα

νοσοκομεία του ΕΣΥ της χώρας μας και εκτε- 
λούν αλλότρια καθήκοντα, πάντα εις βάρος 
των πολύ μεγάλων αναγκών του ΕΚΑΒ σε δια- 
σώστες και προσωπικό όλων των ειδικοτήτων.

ΙΕ ΕΞΙ ΜΗΝΕΣ
Ετσι, δεδομένου ότι η άμεση προτεραιότη
τα της νέας πολιτικής ηγεσίας του υπουργείου 
Υγείας είναι η αναδόμηση και η ανασυγκρότη
ση της καθημερινότητας που βιώνουν οι πολί
τες στην επαφή τους με το δημόσιο σύστημα 
Υγείας, ο κ. Χρυσοχοίδης έχει χρονικό περιθώ
ριο μόνον έξι μηνών προκειμένου να εκδώσει, 
μεταξύ άλλων, το σύνολο των κατ’ εξουσιοδό
τηση του νόμου υπουργικών αποφάσεων και 
να δημιουργήσει, κατά προτεραιότητα, έξι νέες 
βάσεις διάσωσης και αεροδιακομιδών σε όλη 
τη χώρα, με ενοικιαζόμενα από το εξωτερικό 
ελικόπτερα, υπό την ευθύνη και την εποπτεία 
του ΕΚΑΒ.
Μάλιστα, εντός των έξι αυτών πρώτων μη
νών της θητείας της νέας πολιτικής ηγεσίας 
του υπουργείου Υγείας, ο κ. Χρυσοχοίδης κα
λείται να οργανώσει τις μόνιμες συνέργειες με
ταξύ του ΕΚΑΒ, της Πυροσβεστικής και των 
Ενόπλων Δυνάμεων για τις διακομιδές και τις 
αεροδιακομιδές ασθενών, βάσει της άρτι εκ- 
δοθείσας Πράξης Νομοθετικού Περιεχομέ
νου (ΠΝΠ). Επίσης, άμεσα καλείται να θέσει 
σε εφαρμογή τη διενέργεια των προσλήψεων 
ικανού μέρους από τους συνολικά 800 πρό
σθετους υγειονομικούς, οι οποίοι θα πυκνώ
σουν τη στελέχωση του ΕΚΑΒ σε όλη τη χώρα 
μέσα στη νέα τετραετία.
Στόχος, όπως έχει κατ’ επανάληψη τονίσει ο 
ίδιος ο κ. Μητσοτάκης, ο οποίος δηλώνει ότι 
θα έχει προσωπική εποπτεία στην άσκηση της 
κυβερνητικής πολιτικής Υγείας, είναι το ΕΚΑΒ 
να μειώσει δραστικά και άμεσα τους χρόνους 
της ανταπόκρισης των ασθενοφόρων του, των 
μοτοσυκλετών του και των κινητών ιατρικών 
μονάδων του στα περιστατικά σε όλη τη χώρα, 
καθώς είναι το ΕΚΑΒ εκείνο το οποίο αποτε
λεί τον έναν από τους δύο πυλώνες της εισό
δου των πολιτών στο δευτεροβάθμιο δημό
σιο σύστημα Υγείας. Ο δεύτερος πυλώνας είναι 
τα Τμήματα Επειγόντων Περιστατικών (ΤΕΠ) 
των νοσοκομείων, αλλά και τα Κέντρα Υγεί
ας του ΕΣΥ.

► Ο Η. ΧΡΥΕΟΧΟΪΛΗΙ ΕΠΕΛΕΞΕ ΝΑ 
ΑΦΗΣΕΙ ΠΟΛΙΤΙΚΟΣ ΑΚΑΛΥΠΤΟ ΤΟΝ 
Ν. ΠΑΠΑΕΥΣΤΑΘΙΟΥ ΕΝΑΝΤΙ ΤΟΝ ΠΟΛΥ 
ΣΟΒΑΡΩΝ ΑΙΤΙΑΣΕΩΝ ΠΟΥ ΔΙΑΤΥΠΩΣΕ 
Η ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ.

κράτους πίσω του, που μεταθέτει, μετατάσσει, 
μετακινεί στα γραφεία κατά το δοκούν. Και φυ
σικά μοιράζει τα υπεύθυνα πόστα αναλόγως 
με τη συμβολή καθενός στις ανάγκες της πα
ράταξης. Εχει, επίσης, έναν διακοσμητικό διοι
κητή, που διαπλέκεται μαζί τους από το 2004, 
που είναι εκεί (αποδεικνύεται παντός καιρού) 
και ο οποίος δεν εμφανίζεται καν να δώσει 
εξηγήσεις για τα έργα του, αλλά στέλνει αυτούς 
τους ‘‘ανεξάρτητους’’ συνδικαλιστές, τους τόσο 
ευνοηθέντες σε ατομικό επίπεδο. Κύριε υπουρ
γέ, είστε πολύ έμπειρος πολιτικά και διοικητι
κά και εξασκηθείς σε ακόμα πιο αδιαφανείς 
μηχανισμούς, ώστε είμαι βέβαιη πως κομίζω 
γλαύκα εις Αθήνας κι όλα αυτά τα ξέρετε με λε
πτομέρειες. Ξέρετε ότι, πέρα απ’ όλα τα άλλα, 
υπάρχει σοβαρό πρόβλημα αδιαφανούς λει
τουργίας κι ότι η διοίκηση του Οργανισμού εί
ναι "παρευρίσκομαι και χαιρετίζω"... Και ρωτώ, 
λοιπόν: γιατί τον κρατάτε τον κύριο διοικητή; 
Είτε η διάσωσή του αφορά σε δρομολογημέ
να deals είτε δεν περνάει από το χέρι σας, κύ
ριε υπουργέ της Υγείας*...
Την ίδια στιγμή, από το Μέγαρο Μαξίμου δεν 
έχει περάσει απαρατήρητο το γεγονός ότι μια 
συγκεκριμένη καταγγελία, η οποία είδε την 
περασμένη εβδομάδα το φως της δημοσιό
τητας από μερίδα του αντιπολιτευόμενου Τύ
που, δεν έτυχε του παραμικρού σχολιασμού, 
πόσω μάλλον διάψευσης, τόσο από τον κ. 
Χρυσοχοΐδη όσο και από τον κ. Παπαευστα
θίου. Πρόκειται για την καταγγελία σύμφω
να με την οποία περίπου 122 διασώστες του 
ΕΚΑΒ έχουν αποσπασθεί ρουσφετολογικά σε
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1  Χωρίς κλιματισμό μεγάλα νοσοκομεία
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 13 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-07-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

453.46 cm² Κυκλοφορία: 630

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Χωρίς κλιματισμό
μεγάλα
νοσοκομεία

ΕΝ ΜΕΣΩ ΚΑΥΣΩΝΑ κα; με
τις υψηλές θερμοκρασίες να είναι 
ιδιαίτερα επικίνδυνες για την υγεία ίων 
πολιτών, αρκετά είναι τα νοσοκομεία 
που δεν διαθέτουν κλιματισμό.

Σύμφωνα με καταγγελία που έγινε στην 
ΑΥΓΗ και στον ρ/σ 105,5 Στο Κόκκινο, 
η ιδιωτική κλινική «ΆγοςΤαξιάρχης» 
στο Περιστέρι είναι χωρίς air condition, 
με αποτέλεσμα οι ασθενείς να μην 
μπορούν να αναπνεύσουν από τη ζέστη.

Καταγγελίες για έλλειψη κλιματισμού 
έχουν γίνει και από άλλα νοσοκομεία. 
Με ανακοίνωσή τους οι εργαζόμενοι 
του Γενικού Νοσοκομείου Μεσολογγίου 
ενημερώνουν ότι υπάρχει βλάβη της 
κεντρικής μονάδας του κλιματισμού, 
που δεν ήταν και ποτέ επαρκής.
Αυτό έχει αποτέλεσμα να επικρατούν 
αφόρητες συνθήκες εργασίας για το 
ιατρό νοσηλευτικό και λοιπό προσωπικό. 
Παράλληλα, ασθενείς και συνοδοί 
προσπαθούν να αντεπεξέλθουν, όσοι 
μπορούν, με φορητούς ανεμιστήρες, 
ενώ το νοσοκομείο θα έπρεπε 
να αποτελεί μία όαση δροσιάς.

Την ίδια ώρα, για απάνθρωπες 
συνθήκες νοσηλείας εν μέσω καύσωνα 
με ελλείψεις κλιματιστικών στο 
Ψυχιατρικό Νοσοκομείο Θεσσαλονίκης 
κάνει λόγο η ειδικευόμενη ψυχίατρος 
και μέλος του ΔΧ. τηςΈνωσης 
Νοσοκομειακών Ιατρών Θεσσαλονίκης 
Αγορούλα Γεωργιάδη σε καταγγελία 
της. «Είναι απαράδεκτο το 2023 
νοσοκομεία να λειτουργούν χωρίς 
κλιματισμό, με κίνδυνο της ζωής 
και της υγείας τόσο των εργαζομένων 
όσο και των ασθενών. Και όμως, 
αυτή η δυσιοπία είναι υπαρκτή και 
αφορά το Ψυχιατρικό Νοσοκομείο 
Ελλάδος, ειδικό νοσοκομείο 
για ζητήματα ψυχικής υγείας, 
που καλύπτει -ειδικά κατά την περίοδο 
της Covid-19- τις ανάγκες για 
ιατροφαρμακευτική περίθαλψη 
και φροντίδα όλης κυριολεκτικά της 
Βόρειας Ελλάδας» αναφέρει μεταξύ 
άλλων στην καταγγελία της η γιατρός.

Στο μεταξύ, υπάρχουν πτέρυγες 
στο μεγαλύτερο νοσοκομείο της χώρας, 
τον «Ευαγγελισμό», μεταξύ αυτών και 
εκείνες που δέχονται χειρουργημένους 
ασθενείς, οι οποίες δεν έχουν 
κλιματισμό. Για να γίνει βιώσιμη 
η κατάσταση, οι συγγενείς φέρνουν 
ανεμιστήρες από τα σπίτια τους...

Αντώνης Ραυτόπουλος
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1  Εν αναμονή γιατρών στο Νοσοκομείο
Πηγή: ΧΑΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-07-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

427.4 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΠΡΟΚΗΡΥΞΗ 19 ΘΕΣΕΩΝ

Εν αναμονή γιατρών 
στο Νοσοκομείο

Προχωρά η στελέχωση τον 
Νοσοκομείου Χανίων με ια
τρικό προσωπικό καθώς 
έχουν προκηρυχθεί 19 θέ
σεις από τον περασμένο Σε
πτέμβριο έως σήμερα.

Μ
έσα στο επόμενο διά
στημα αναμένεται να 
έχουν καλυφθεί θέσεις 
γιατρών στη Χειρουργική, στην Ορ

θοπεδική, αλλά και στο Τμήμα 
Επειγόντων Περιστατικών (ΤΕΠ) 
καθώς εκδηλώθηκε ενδιαφέρον 
στο πλαίσιο του τελευταίου δια
γωνισμού.

Ωστόσο, άγονες βγαίνουν μία 
θέση παθολόγου για το νοσοκομείο 
Χανίων και για μία θέση παιδο- 
ψυχιάτρου για το Κέντρο Ψυχικής

Υγείας το οποίο δεν διαθέτει παι- 
δοψυχίατρο τους τελευταίους μή
νες.

Η έλλειψη παθολόγων είναι φαι
νόμενο που παρατηρείται σε νο
σοκομεία όλης της χώρας.

Πάντως, σύμφωνα με πληροφο
ρίες των “Χν.” από τον διαγωνισμό 
που αυτή τη στιγμή είναι στο τε
λικό στάδιο (στα συμβούλια κρί
σεων) για 8 γιατρούς στο νοσοκο
μείο Χανίων έχουν προκύψει: 
Πάνω από 5 ενδιαφερόμενοι για 
τις θέσεις 2 χειρούργων, ενός επι
μελητή Α’ και ενός επιμελητή Β', 
πάνω από 5 ενδιαφερόμενοι για τη 
θέση ενός επιμελητή Β’, ενδιαφε
ρόμενοι για δύο θέσεις στο ΤΕΠ 
και για μία θέση διευθυντού ψυ
χιατρικής για το Κέντρο Ψυχικής

Υγείας. Ωστοσο, άγονες βγαίνουν 
μία θέση παιδοψυχιάτρου και μία 
θέση παθολογίας.

Επίσης, αυτό το διάστημα προ
κηρύχθηκε μία ακόμη θέση για τα 
ΤΕΠ.

Στο μεταξύ, μετά την επίσκεψη 
στο νοσοκομείο Χανίων του υφυ
πουργού Υγείας, αρμόδιου για θέ
ματα ψυχικής υγείας, Δημήτρη 
Βαρτζόπουλου, σύμφωνα με πλη
ροφορίες, το υπουργείο ζήτησε 
από το νοσοκομείο ενημέρωση 
για τις ανάγκες σε ιατρικό και νο
σηλευτικό προσωπικό.

Γ. ΛΥΒ.

an β
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1  Αλληλέγγυοι στον αγώνα των εργαζομένων του
ΠΑΓΝΗ

Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 9 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-07-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

170.03 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Γ.Ν.-Κ.Υ.Σητειας

Αλληλέγγυοι 
στον αγώνα των 
εργαζομένων 
του ΠΑΓΝΗ
Οι εργαζόμενοι του Νοσοκομείου 

Σητείας δηλώνουν την αλληλεγγύη 
τους στον αγώνα του Σωματείου Ερ- 
γαζομένωντου ΠΑΓΝΗ.

Όπως αναφέρουν στη σχετική τους 
ανακοίνωση, «το Δ.Σ. του Συλλόγου 
Εργαζομένων Γ.Ν.-Κ.Υ. Σητείας δηλώ
νει απερίφραστα τη συμπαράστα
σή του στο Σωματείο Εργαζομένων 
ΠΑΓΝΗ και την αμέριστη στήριξη ως 
προςτιςαποφάσειςγιαπαράσταση δι
αμαρτυρίας σε ενδεχόμενη παρουσί
α κυβερνητικού κλιμακίου στο ΠΑΓΝΗ 
και γιατη συγκέντρωση διαμαρτυρίας 
το Σάββατο 15/7/23 στις 9 π.μ., στο Ε
πιμελητήριο Ηρακλείου, με αφορμή 
την επικείμενη επίσκεψη του υπουρ
γού Υγείας για την προώθηση του ια
τρικού τουρισμού, την ίδια στιγμή που 
οι Δημόσιες Δομές Υγείας του νησιού 
κινδυνεύουν να πνεύσουν τα λοίσθι
α εξαιτίας της υποστελέχωσης, της υ- 
ποχρηματοδότησηςκαιτων κυβερνη
τικών σχεδιασμών για συγχωνεύσεις, 
καταργήσεις καιτη μετατροπή των νο
σοκομείων σε ΝΠΙΔ και ο δημόσιος 
και δωρεάν χαρακτήρας της δημόσι
ας και δωρεάν υγείας για όλους τους 
πολίτες κινδυνεύει να θυσιαστεί στον 
βωμότηςκερδοφορίας.
Δηλώνουμε αλληλέγγυοι στον αγώ

να για ένα:
Αποκλειστικά δημόσιο δωρεάν σύγ

χρονο Σύστημα Υγείας για όλους και 
στη διεκδίκηση για:

• Πλήρη ανάπτυξη του Συστήματος 
Υγείας- Πρόνοιας- ΕΚΑΒ σε όλα τα επί
πεδα (νοσοκομεία, ΠΦΥ, ΕΚΑΒ),

• Καμιά κατάργηση-συγχώνευση νο
σοκομείου- κλινικής-τμήματος,

• Μαζικές προσλήψεις μόνιμου προ
σωπικού,

• Εκδίωξη των εργολάβων από τα νο
σοκομεία,

• Μονιμοποίηση όλων των συμβασι- 
ούχων,
•Ένταξη στα ΒΑΕ,
• Νέος οργανισμός που να αποτυπώ- 

νει νέατμήματα, κλινικές, εργαστήρια, 
επαναφέρει τη δημόσια δωρεάν λει
τουργία του νοσοκομείου,

• Αυξήσεις μισθών-επαναφορά 
13ου και 14ου μισθού,

• Καμία επιχειρηματική δραστηριό
τητα στην Υγεία».



6;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Στον αξονικό του ΠΑΓΝΗ... ακούει κανείς;
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-07-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

142.46 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στον αξονικό του ΠΑΓΝΗ... ακούει κανείς;
Ταλαιπωρία χωρίς τέλος μοιάζει να είναι η προσπάθεια 

ασθενών να επικοινωνήσουν με τα ραντεβού στον αξονικό 
τομογράφο του ΠΑΓΝΗ. αφού επί οειρά ημερών το τηλέφω
νο είτε "μιλάει", είτε απλά "χτυπάει" και δεν υπάρχει κάποιος 
να το σηκώοει...
Ασθενής τόνισε στη στήλη ότι δύο φορές προοπάθησε με 

φυσική παρουσία να κλείσει ραντεβού και η απάντηση ήταν 
ότι αυτό μπορεί να γίνει μόνο τηλεφωνικά! Αλλά οτο τηλέφω
νο. όσες φορές και αν προσπάθησε (και προσπάθησε πολ
λές). δε βρήκε άκρη...

Καλώντας μάλιστα οτο τηλεφωνικό κέντρο, η αρμόδια υπάλληλος παρέπεμψε τον ασθε
νή στον αριθμό που αφορά οτα ραντεβού του αξονικού τομογράφου και όταν με παρά
πονο της εξέθεοε το πρόβλημά του. ότι δηλαδή καλεί αρκετές ημέρες χωρίς ανταπόκρι

ση. εκείνη οε αρκετά έντονο ύφος απάντησε: «Εγώ το σήκω
σα! Τι να οας κάνω τώρα, δεν μπορώ να ακούω τα παράπονα 
για τους άλλους. Συγνώμη τώρα...» και έκλεισε το τηλέφωνο!

Μετά πολλά καιαπότηλέφωνο σετηλέφωνο. μια άλλη υπάλ
ληλος. ευγενέοτατη ομολογουμένως, παραδέχτηκε ότι η συ
νάδελφός της που κλείνει τα ραντεβού στον αξονικό είναι σε 
άδεια και θα επιστρέφει τη Δευτέρα. Τον παρότρυνε λοιπόν 
να πάρει από Δευτέρα για να κλείσειτο πολύπαθο ραντεβού... 

Σοβαρά τώρα: Μία υπάλληλος παίρνει άδεια και το τμήμα 
κλείνει; Και το τηλέφωνο "μιλάει" ή "χτυπάει" μέχρι να πέοει η γραμμή ή να βαρεθεί ο 
κόσμος και να το κλείσει: Πόση σοβαρότητα σε έναν τόσο ευαίσθητο χώρο, που αφορά 
ανθρώπους με προβλήματα, οι οποίοι προσπαθούν να εξυπηρετηθούν σε ένα άναρχο 
σύστημα που λειτουργεί κατά το δοκούν! Στο ΠΑΓΝΗ ακούει κανείς:



7;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Η Le Monde σχολιάζει την έλλειψη ασθενοφόρων
στα ελληνικά νησιά

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-07-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

359.81 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

H Le Monde 
σχολιάζει 
την έλλειψη 
ασθενοφόρων 
στα ελληνικά 
νησιά
«Οι πρώτες εβδομάδες 
του καλοκαιριού 
σημαδεύτηκαν από σειρά 
ατυχημάτων και τραγωδιών», 
σχολιάζει η γαλλική 
εφημερίδα

ΣΕΛ 4
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1  Η Le Monde σχολιάζει την έλλειψη ασθενοφόρων στα ελληνικά νησιά
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-07-2023

H Le Monde σχολιάζει την έλλειψη 
ασθενοφόρων στα ελληνικά νησιά
«Οι πρώτες εβδομάδες του καλοκαιριού σημαδεύτηκαν από σειρά 
ατυχημάτων και τραγωδιών», σχολιάζει η γαλλική εφημερίδα

Τ
ην έλλειψη ιατρικού προσωπικού και 
ασθενοφόρων στα ελληνικά νησιά, επι
σημαίνει σε σημερινό δημοσίευμα της η 
γαλλική εφημερίδα «Le Monde» μετα- 
φέροντας τις ανησυχίες που εκφράζονται σε πολλές 
ελληνικές περιοχές.

Η άφιξη σχεδόν τριών εκατομμυρίων επισκεπτών 
στο αεροδρόμιο της Αθήνας μόνο τον Ιούνιο αποτε
λεί ευλογία για τον σημαντικότερο τομέα της ελληνι
κής οικονομίας.

Ωστόσο οι πρώτες εβδομάδες του καλοκαιριού ση
μαδεύτηκαν από σειρά ατυχημάτων και τραγωδιών 
που μαρτυρούν έλλειψη γιατρών και ασθενοφόρων 
σε πολλά από τα ελληνικά νησιά, των οποίων ο πλη
θυσμός ενίοτε δεκαπλασιάζεται κατά την θερινή πε
ρίοδο, σημειώνει η γαλλική εφημερίδα.

Συνεχίζοντας, σύμφωνα με το ΑΠΕ-ΜΠΕ, υπο
γραμμίζει ότι για την αντιμετώπιση έκτακτης ανά
γκης η ελληνική κυβέρνηση έχει στείλει πυροσβέστες 
και στρατιωτικές ενισχύσεις σε 61 περιοχές, νησιά 
και τουριστικές περιοχές.

Kat έχει δεσμευτεί ότι θα προσλάβει 10.000 εργα
ζόμενους στον τομέα της υγείας για να ενισχύσει το 
δημόσιο σύστημα υγείας, συμπεριλαμβανομένων 800 
οδηγών ασθενοφόρων.
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1  Έγκλημα... προμελετημένο νοσοκομεία να
λειτουργούν χωρίς κλιματισμό!

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 2 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-07-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

279.91 cm² Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Συνοδοί φέρνουν από τα σπίτια ious avepiotiipes!

Έγκλημα... προμελειημένο
νοσοκομεία να λειτουργούν 
xcopis κλιματισμό!

Είναι απαρά
δεκτο το 2023 
νοσοκομεία να 
λειτουργούν 
χωρίε κλιμα
τισμό, με κίν
δυνο ins ζωήε 
και τ ns υγεί- 
as τόσο των 
εργαζομένων 
όσο και των 
ασθενών.

Έντονα προβλήματα με τον 
κλιματισμό εν μέσω καύσωνα, 
αντιμετωπίζουν τα... κατά τα 
άλλα ετοιμοπόλεμα νοσοκομεία 
προκαλώντα5 atpopaits 
συνθπκε$, με ό,τι αυτό μπορεί 
να συνεπάγεται για ασθενείς 
εργαζόμενου$ και tous 
auvofious.
Πρόκειται για ζήτημα που δεν εμφανίζε
ται για πρώτη φορά, αφού και τα προη
γούμενα χρόνια υπήρχαν ανάλογα σοβα
ρά προβλήματα, λόγω ms παλαιότηταε 
των ιδρυμάτων oncus και των μηχανι
σμών κλιματισμού, που με ευθύνη ins 
κυβέρνησηε δεν επιλύονται και σίγουρα

οι... ανεμιστήρεε που κουβαλούν οι συ
νοδοί από τα σπίτια ious δεν είναι λύση!

Γ ια απάνθρωπεε συνθήκε5 νοσηλεί- 
as εν μέσω καύσωνα με ελλείψει κλι
ματιστικών κάνουν λόγο οι εργαζόμενοι 
στο Ψυχιατρικό Νοσοκομείο θεσσαλο- 
viKns. Την ίδια στιγμή, στο Νοσοκομείο 
Μεσολογγίου οι εργαζόμενοι καταγ
γέλλουν ncus ο κλιματισμόε «μοιρά
ζεται» στο κτήριο «ανάλογα με ns ανά- 
γκεε», πότε στα χειρουργεία -κυρίωε το 
πρωί- και πότε oious θαλάμουε. από το 
μεσημέρι και μετά. Iious διαδρόμουε 
δεν υπάρχει κλιματισμόε. ενώ την κα
τάσταση επιβαρύνει η παλαιότητα του 
νοσηλευτικού ιδρύματοε. Αμίμητο το 
γεγονόε ότι και στον «Ευαγγελισμό» 
-το μεγαλύτερο νοσοκομείο ins χώ- 
pas- υπάρχουν πτέρυγεε οι onoiss δεν 
έχουν κλιματισμό. Αντ' αυτού οι συνο
δοί είτε μισθώνουν είτε φέρνουν ανε- 
μιστήρεε από τα σπίτια ious!
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1  Κ. Μητσοτάκης: Άμεσα οι 10.000 προσλήψεις στον
χώρο της Υγείας

Πηγή: ΠΑΡΑΣΚΗΝΙΟ Σελ.: 17 Ημερομηνία
έκδοσης:

15-07-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

425.73 cm² Κυκλοφορία: 6710

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κ. Μητσοτάκης: Άμεσα 
οι 10.000 προσλήψεις 
στον χώρο της Υγείας

Τ
ην τέταρτη επίσκεψη σε υπουργείο πραγματοποίησε την 
Πέμπτη το πρωί ο πρωθυπουργός, ο οποίος συναντήθηκε 
με την Νίκη Κεραμέως και την ηγεσία του υπουργείου.

Στη συνάντηση ο κ. Μητσοτάκης, αφού εξέφρασε την πίστη 
του ότι τελικά θα βρεθούν οι 200 βουλευτές για να ψηφίσουν το 
νομοσχέδιο για την άρση κάθε περιορισμού στην ψήφο των απο
δήμων προκειμένου να ισχύσει από τις Ευρωεκλογές του 2024, 
ανακοίνωσε την άμεση υλοποίηση 10.000 προσλήψεων στον 
χώρο της Υγείας. Ο πρωθυπουργός μετά το τέλος της συνάντη
σης δήλωσε πως τον Σεπτέμβριο θα παρουσιαστεί ο ετήσιος 
προγραμματισμός των προσλήψεων.

Ειδική αναφορά έκανε ο πρωθυπουργός στο πρώτο νομοσχέ
διο που θα ψηφιστεί από τη νέα Βουλή και αφορά στην άρση κά
θε περιορισμού για την ψήφο των απόδημων Ελλήνων. Χαρακτή
ρισε το νομοσχέδιο αυτό «συμβολικό και πολύ ουσιαστικό», επι- 
σημαίνοντας ότι «χρειάζονται 200 Βουλευτές για την ψήφισή του 
και πιστεύω ότι θα βρούμε αυτή την ενισχυμένη πλειοψηφία».

Επίσης αναφέρθηκε στον πρωταρχικό στόχο της κυβέρνησης, 
που είναι η καλύτερη εξυπηρέτηση του πολίτη από το κρότος λέ
γοντας: «Στο επίκεντρό μας είναι η παροχή όσο το δυνατόν καλύ
τερων υπηρεσιών από το κρότος σε όλες τους τις εκφάνσεις. 
Γνωρίζουμε ότι έχουμε να αντιμετωπίσουμε δυσλειτουργίες από 
το παρελθόν, κυρίως ως προς την ταχύτητα υλοποίησης προσλή
ψεων και δουλεύουμε ήδη συστηματικά».

Επίσης είπε πως «έχουμε θέσει ως κεντρική προτεραιότητα τη 
νέα πολυεπίπεδη διακυβέρνηση, που δεν είναι κάτι άλλο από το 
ξεκαθάρισμα αρμοδιοτήτων».

Στο ΔΣ της ΚΕΔΕ η Ν. Κεραμέως
Παρουσία της ΥΠΕΣ Νίκης Κεραμέως, του αν. υπ. θ. Λιβανιού 

και της υφ. Βιβής Χαραλαμπογιάννη συνήλθε την Τετάρτη το Διοι
κητικό Συμβούλιο της ΚΕΔΕ στην πρώτη του συνεδρίαση, υπό 
την προεδρία του νεοεκλεγέντος Λάζαρου Κυρίζογλου.

Ο πρόεδρος της ΚΕΔΕ, καλωσορίζοντας την πολιτική ηγεσία του 
ΥΠΕΣ, τόνισε χαρακτηριστικά: «σε ό,τι αφορά εμάς, θέλουμε να 
αποφασίζεται με εμάς». Στη συνέχεια, ο κ. Κυρίζογλου παρουσία
σε τις προτάσεις της ΚΕΔΕ για έξι σημαντικούς προγραμματικούς 
στόχους, διευκρινίζοντας ότι λαμβάνουν υπόψη τις αποφάσεις του 
συνεδρίου της ΚΕΔΕ τον Νοέμβριο του 2022 όσο και τις προγραμ
ματικές δηλώσεις της κυβέρνησης και αφορούν μεταξύ άλλων σε:
• Ισόρροπη ανάπτυξη και ενίσχυση των μικρών Δήμων, οικονομι
κή αυτοτέλεια και αύξηση των κεντρικών αυτοτελών πόρων, διοι
κητική αυτοτέλεια και ενίσχυση της διοικητικής ικανότητας, ενί
σχυση του ανθρώπινου δυναμικού των Δήμων, προστασία του πε
ριβάλλοντος και προώθηση της αειφόρου ανάπτυξης, ψηφιακός 
μετασχηματισμός των Δήμων.

Πέραν των ανωτέρω, που αφορούν το κυβερνητικό έργο στο 
σύνολό του, ο πρόεδρος της ΚΕΔΕ έθεσε και σαφή αιτήματα 
προς την πολιτική ηγεσία του ΥΠΕΣ:
• Σύνταξη νέου κώδικα Αυτοδιοίκησης και δημοτικών υπαλλή
λων, 2ετές πρόγραμμα συγκρότησης των επτά (7) αυτοτελών 
υπηρεσιών εποπτείας ΟΤΑ, πρόγραμμα συλλογικής υποστήριξης 
των Δήμων, Βελτίωση της δημοσιονομικής διαχείρισης των Δή
μων με την υποστήριξη της ΕΕΤΑΑ, υιοθέτηση από το Εθνικό Μη
τρώο Διαδικασιών «ΜΙΤΟΣ» των παραδοτέων του προγράμματος 
«Απλούστευση & Προτυποποίηση Διαδικασιών των OTA Α’ και Β’ 
βαθμού», που υλοποίησε η ΕΕΤΑΑ. Γ.ΣΠ
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1  Αδιαπραγμάτευτη και άμεση προτεραιότητα η υγεία!
Πηγή: ΠΑΡΑΣΚΗΝΙΟ Σελ.: 38 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-07-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

908.94 cm² Κυκλοφορία: 6710

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αδιαπραγμάτευτη και άμεση 
προτεραιότητα η υγεία!

Η
 πανδημία μάς δίδαξε πώς να
διαχειριζόμαστε δύσκολες καταστάσεις 
που είχαν τη μορφή του επείγοντος, με 
τρόπο αποτελεσματικό. Η αγωνία όλων, 

όταν εμφανίστηκε ο «άγνωστος» ιός που ευθυνόταν 
για τη νόσο Covid-19, ήταν πώς να μειώσουμε όσο 
το δυνατόν περισσότερο τις νοσήσεις που θα 
οδηγούσαν τους ασθενείς στις μονάδες της 
Εντατικής.

ins Κατερίνας Παπακωστοπούήου
kpapakos to @yahoo. gr

Ο περιορισμένος αριθμός κρεβατιών ΜΕΘ είχε οδηγήσει 
την Πολιτεία στην ανάγκη δραστικών λύσεων για την αποφυ
γή της διασποράς και την προστασία των ευάλωτων ομά
δων, όπως ηλικιωμένων και ατόμων με συννοσηρότητες. 
Έτσι, την περίοδο της πανδημίας οι μονάδες ΜΕΘ αυξήθη
καν και λόγω δωρεών και αυτά τα κρεβάτια έμειναν παρακα
ταθήκη για το παρόν και το μέλλον. Την περίοδο της πανδη
μίας το ιατρονοσηλευτικό προσωπικό στα όρια του εργασια
κού burn out απέδειξε ότι μπορεί να ανταποκριθεί και στις 
πιο οριακές καταστάσεις, όμως έγινε σαφές από όλες τις 
πλευρές ότι χρειάζεται μια γενναία ενίσχυση.

Μόλις η πανδημία τελείωσε και η ζωή άρχισε να επιστρέ
φει στους παλιούς, κανονικούς της ρυθμούς, ήρθε στην επι
φάνεια το θέμα των χειρουργείων που είχαν μείνει πίσω λό
γω πανδημίας και έγινε μια μεγάλη προσπάθεια τους τελευ
ταίους μήνες να μειωθούν αυτές οι λίστες, παρά το γεγονός 
ότι η χώρα, όπως και όλη η Ευρώπη, έχει ένα σοβαρό θέμα 
έλλειψης αναισθησιολόγων. Μέσα σε αυτό το κλίμα τους τε
λευταίους μήνες ήρθαν στην επιφάνεια χρόνιες παθογένει- 
ες, γνωστές σε όλους μας, που σχετίζονται με τις καθυστε
ρήσεις ασθενοφόρων ή την έλλειψη προσωπικού για να στε
λεχώσουν τα ασθενοφόρα και να μπορούν να βγάλουν 
24ωρες και ασφαλείς Βάρδιες.

Προσωπική δέσμευση

Όλα αυτά έφεραν την Υγεία στην πρώτη θέση της ατζέν
τας για τους στόχους της νέας κυβέρνησης και έγινε προσω
πικό στοίχημα για τον πρωθυπουργό η αναδιάρθρωση του 
ΕΣΥ. Η επιλογή του Μιχάλη Χρυσοχόίδη, ενός έμπειρου πο
λιτικού με επιτυχίες σε δύσκολα πόστα, όπως στο υπουρ
γείο Προστασίας του Πολίτη, και η προσωπική του δέσμευ
ση για αφοσίωση και λύσεις ανάγει αυτή την αναδιαμόρφω- 
ση του ΕΣΥ σε ένα μεγάλο στοίχημα. Ο πολίτης θέλει να βρί
σκει εύκολα και γρήγορα γιατρό, να μην ταλαιπωρείται στα 
επείγοντα και να μην πεθαίνει στο σπίτι ή σε μια παραλία πε- 
ριμένοντας ένα ασθενοφόρο.

Άμεσες λύσεις

Μέσα σε αυτό το κλίμα για την ανάγκη ισότιμης πρόσβα
σης όλων των πολιτών σε ποιοτικές υπηρεσίες Υγείας, η 
νέα πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υγείας αναλαμβάνει 
μέσα στο καλοκαίρι και με τη χώρα γεμάτη τουρίστες να

Παρότι η χώρα ανταποκρίθηκε 
με τον καλύτερο δυνατό 
τρόπο κατά τη διάρκεια 
της πανδημίας, η επιστροφή 
στην κανονικότητα ανέδειξε 
τα τεράστια προβλήματα 
τα οποία καλείται 
να διαχειριστεί ο νέος 
υπουργός Υγείας

δώσει λύσεις και, μάλιστα, άμεσα σε καυτά θέματα που 
χρονίζουν. Ο νέος υπουργός Υγείας τόνισε πως «η χώρα 
έχει αναλάΒει ένα μεγάλο εθνικό εγχείρημα, να αποκτήσει 
ένα Εθνικό Σύστημα Υγείας αντάξιο των αναγκών των Ελλή
νων πολιτών». Για να υπάρχει ισότιμη πρόσβαση των πολι
τών στην Υγεία χωρίς εισοδηματικά κριτήρια, για να Βελτιω
θεί η αποδοτικότητα στο ΕΣΥ χρειάζεται και ενίσχυση της 
χρηματοδότησης του ανθρώπινου δυναμικού και ψηφιοποί- 
ηση των υπηρεσιών Υγείας. Παράλληλα δίνεται μεγάλη έμ
φαση στην πρόληψη για σοβαρά χρόνια νοσήματα, με στό
χο τα παιδιά από το ξεκίνημα της ζωής τους να έχουν μια 
υγιή πορεία ζωής, με άξονα την υγιεινή διατροφή και τη 
βελτίωση της ψυχικής υγείας.

Το ΕΚΑΒ ενισχύεται

Το άλλο μεγάλο στοίχημα που επείγει και λόγω καλοκαιρι
ού είναι η ενίσχυση του ΕΚΑΒ. Είναι γνωστό πως πολλά, με
γάλα, δημοφιλή νησιά μας αλλά και μικρότερα, είναι μόλις 
με 1 ασθενοφόρο, ενώ σε άλλες περιοχές τα ασθενοφόρα

Το βασικό θέμα σε ΕΣΥ και ΕΚΑΒ είναι να ενι- 
σχυθούν, όπως τόνισε και ο υπουργός, με προ
σωπικό και μέσα. Σε σχέση με τα νοσοκομεία 
υπάρχει πλάνο για ανακαινίσεις σε 96 νοσοκο
μεία και σοβαρές παρεμβάσεις για ογκολογικές 
Μονάδες και Κέντρα ακτινοθεραπείας στην πε
ριφέρεια και την Αθήνα. Έμφαση θα δοθεί και 
στα Τμήματα Επειγόντων Περιστατικών, με ανα
καινίσεις με χρήματα από το Ταμείο Ανάκαμ
ψης. Παράλληλα προωθείται ψηφιοποίηση 
υπηρεσιών του ΕΚΑΒ, ώστε να εξυπηρετούνται 
καλύτερα τα επείγοντα. Η γρήγορη εξυπηρέτη
ση των πολιτών στα επείγοντα είναι ένα μεγάλο 
στοίχημα.

των Κέντρων Υγείας είναι καθηλωμένα λόγω έλλειψης προ
σωπικού. Οι απομακρυσμένες περιοχές και τα νησιά μας 
έχουν αποδεδειγμένα πρόβλημα, ειδικά το καλοκαίρι, ενώ 
χρειάζεται μια σημαντική τονωτική ένεση και η Αθήνα, ώστε 
να μη σημειώνονται καθυστερήσεις.

Ο κ. Χρυσοχοίδης από το Βήμα της Βουλής είπε πως θα 
ανοίξει σύντομα η πλατφόρμα για την πρόσληψη 250 ατό
μων, λοιπού επικουρικού προσωπικού, που θα στελεχώ
σουν το ΕΚΑΒ στην Αττική με διετή θητεία, ενώ θα γίνει άμε
ση πρόσληψη 20 συμπληρωματικά ατόμων για την Αττική 
από μια ψηφιακή πλατφόρμα που υπήρχε από το παρελθόν. 
Σε αυτούς τους 250 περιλαμβάνονται και 40 μοτοσικλετι- 
στές, που θα στελεχώσουν τα δίκυκλα για άμεση Βοήθεια. 
Σε σχέση με τις δυσπρόσιτες περιοχές, σύντομα με πράξη 
νομοθετικού περιεχομένου υλοποιείται η στελέχωση πλη
ρωμάτων ασθενοφόρων με 191 πληρώματα από στελέχη 
των Ενόπλων Δυνάμεων και της Πυροσβεστικής, ώστε να 
βγαίνουν οι Βάρδιες των ασθενοφόρων των Κέντρων Υγεί
ας και να μην κινδυνεύουν ανθρώπινες ζωές.

Κεντρικός έλεγχος

Φυσικά, έχουν πολλά ακόμα να γίνουν στο θέμα της Πρω
τοβάθμιας Φροντίδας Υγείας. Σε σχέση με τον προσωπικό 
γιατρό, θα δημιουργηθεί ένας μηχανισμός κεντρικής παρα
κολούθησης, ένταξη νέων ειδικοτήτων και δυνατότητα έν
ταξης και γιατρών του ΕΣΥ. Παράλληλα υπάρχει σχέδιο για 
να ανακαινιστούν τα Κέντρα Υγείας και να επεκταθεί η τηλεϊ
ατρική. Ο υπουργός δεσμεύθηκε να υλοποιήσει όλα τα μέ
τρα για την Υγεία, το ΕΣΥ, το ΕΚΑΒ, τη μεταρρύθμιση στην 
ψυχική υγεία, την πρόληψη. Παράλληλα δίνει μεγάλη έμφα
ση στον τρόπο με τον οποίο θα επιλέγονται πλέον οι διοικη
τές των νοσοκομείων, ώστε να υπάρχουν αξιοκρατικά κριτή
ρια, ενώ θέλει να αλλάξει τον χάρτη με τις αρμοδιότητες 
των υγειονομικών περιφερειών. Να είναι πιο ευέλικτες και 
τα νοσοκομεία να συνεργάζονται καλύτερα.
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Τα σχέδια της κυβέρνησης
για την Υγεία την επόμενη τετραετία!

• Επαναθεμελίωση ίου ΕΣΥ με νέο υγειονομικό χάρτη 
• Ενίσχυση του ΕΚΑΒ, της ΠΦΥ και του προσωπικού γιατρού, προσλήψεις προσωπικού!

Ρ
ιζικέε αλλαγέε σκοπεύει να κά
νει η κυβέρνηση στον τομέα tns 
Υγείαε τα επόμενα τέσσερα χρό
νια. Σύμφωνα με τον υπουργό Υγείαε 

Μιχάλη Χρυσοχοΐδη, η προσπάθεια 
θα είναι npos την κατεύθυνση τηε δη- 
μιουργίαε ενόε Εθνικού Συστήματοε 
Υγείαε που «θα διασφαλίζει την ισό
τητα στην πρόσβαση σε ποιοτικέε υπη- 
ρεσίεε υγείαε για όλουε, τη βελτίωση 
τηε αποδοτικότηταε του ΕΣΥ, με ενί
σχυση τηε χρηματοδότησηε 
του ανθρώπινου δυναμικού 
και τηε ψηφιοποίησηε των 
υπηρεσιών υγείαε, την πρό
ληψη των κυριότερων χρό
νιων νοσημάτων, το υγιέε 
ξεκίνημα τηε ζωήε για όλα 
τα παιδιά μαε, εστιάζονταε στην υγι
εινή διατροφή και στη βελτίωση τηε 
ψυχικήε τουε υγείαε».

Τα σχέδια τηε κυβέρνησηε για την 
Υγεία παρουσιάστηκαν στο πλαίσιο 
των προγραμματικών δηλώσεων στη 
Βουλή. Οι αλλαγέε θα περιλαμβά
νουν ενίσχυση των κέντρων υγείαε, 
μεταρρυθμίσειε στα νοσοκομεία και 
στην ψυχική υγεία, νέο υγειονομικό 
χάρτη με συγχωνεύσειε νοσοκομεί
ων, ενίσχυση του ΕΚΑΒ, τηε ΠΦΥ και 
του θεσμού του προσωπικού γιατρού, 
κεντρικοποίηση των προμηθειών αλ
λά και ζητήματα που αφορούν την 
προσβασιμότητα των ασθενών στα 
φάρμακα.

Στο πλαίσιο αυτό, η κυβέρνηση φέ
ρεται αποφασισμένη να συγκρουστεί 
με τουε συνδικαλιστικούε φορείε του 
ιατρονοσηλευτικού προσωπικού των 
δημόσιων νοσοκομείων, τουε ιατρι- 
κούε και φαρμακευτικούε συλλόγουε 
αλλά και τη φαρμακοβιομηχανία.

Σύμφωνα με τον κ. Χρυσοχοΐδη, οι 
προτεραιότητεε είναι αναλυτικά οι 
εξήε:
• Επιτάχυνση των δράσεων του Τα

μείου Ανάκαμψηε σχετικά με τα 
νέα τμήματα επειγόντων περιστατι
κών και τα νέα κέντρα υγείαε.

• Ανάπτυξη των προγραμμάτων προ- 
συμπτωματικού ελέγχου και ψυχι
κήε υγείαε.

• Αύξηση του βαθμού ικανοποίησηε 
και πρόσβασηε των πολιτών στιε 
δομέε τηε δημόσιαε υγείαε.

• Οργάνωση και άρτια υλοποίηση 
ενόε εμβληματικού εμβολιαστικού 
προγράμματοε, οργάνωση και 
αποτελεσματική αξιοποίηση των 
ιδιωτικών δωρεών και υλοποίηση 
μιαε σειράε ψηφιακών λύσεων και 
υπηρεσιών στην υγεία.

• Ανάπτυξη σειράε εμβληματικών 
δράσεων σε όλουε τουε τομείε τηε 
υγείαε: προγράμματα πρόληψηε 
παραγόντων κινδύνου, καθώε και 
προγράμματα πρόληψηε χρόνιων 
νοσημάτων.

• Όσον αφορά την πρωτοβάθμια 
φροντίδα, καθιέρωση του θεσμού 
του προσωπικού γιατρού, ενίσχυση 
των κέντρων υγείαε και αναβάθ
μιση τηε λειτουργίαε των κινητών 
μονάδων υγείαε. Να τονίσουμε ότι 
πάνω από 4,8 εκατ. πολίτεε έχουν 
εγγράφει ήδη στον προσωπικό για
τρό, δηλαδή το 55% περίπου των

δικαιούχων πολιτών, στην ηλικιακή 
ομάδα 55 - 69 περίπου το 65% 
έχει εγγράφει στον προσωπικό για
τρό, ενώ στην ομάδα άνω των 70 
ετών το ποσοστό ξεπερνά το 73%.

• Σχετικά με τη λειτουργία του θε
σμού του προσωπικού γιατρού, δη- 
μιουργείται μηχανισμόε κεντρικήε 
παρακολούθησηε και τήρησηε των 
κανόνων του θεσμού, εντάσσονται 
νέεε ιατρικέε ειδικότητεε στον θε

σμό, δίνεται δυνατότητα έν- 
ταξηε γιατρών του ΕΣΥ που 
υπηρετούν σε δομέε δευτε
ροβάθμιε ή τριτοβάθμιαε 
περίθαλψηε.
• Ενίσχυση των κέντρων 
υγείαε με ανακαίνιση 156 

κέντρων υγείαε, αναβάθμιση του 
ιατροτεχνολογικού εξοπλισμού σε 
312 κέντρα υγείαε, αναβάθμιση 
δεξιοτήτων του προσωπικού των 
κέντρων υγείαε, παροχή εξειδικευ- 
μένων θεραπειών στα κέντρα 
υγείαε και, βέβαια, επέκταση τηε 
τηλεϊατρικήε και τηε φροντίδαε σε 
απομακρυσμένεε περιοχέε.

• Αναβάθμιση τηε λειτουργίαε των 
Κινητών Ομάδων Υγείαε (ΚΟΜΥ) 
μέσω τηε στελέχωσήε τουε με διε
πιστημονική ομάδα υγείαε, διά
θεση νέων υπηρεσιών από κινητέε 
μονάδεε που υπάγονται στα κέντρα 
υγείαε και παροχή ιατρικήε βοή- 
θειαε και φροντίδαε σε ευάλωτεε 
ομάδεε.

• Υλοποίηση δράσεων για τη βελ
τίωση τηε ψυχικήε υγείαε του γενι
κού πληθυσμού αλλά και των ευά
λωτων ομάδων. Επίσηε, στόχοε εί
ναι η ανάπτυξη νέων δομών ψυχι
κήε υγείαε: Δομέε ψυχοκοινωνι- 
κήε υποστήριξηε παιδιών και 
εφήβων, δημιουργία 106 νέων μο
νάδων ψυχικήε υγείαε και ίδρυση 
νέων κοινωνικών συνεταιρισμών 
περιορισμένηε ευθύνηε για την 
ψυχοκοινωνική αποκατάσταση, 
μέσω τηε παροχήε απασχόλησηε, 
ατόμων με χρόνια προβλήματα.

• Ανάπτυξη εκπαιδευτικών προ
γραμμάτων για τουε επαγγελματίεε 
και τουε εργαζομένουε στην ψυ
χική υγεία και μια σειρά από άλλεε 
δράσειε, όπωε ο εξανθρωπισμόε 
τηε μεταφοράε των ψυχικά πα- 
σχόντων κατά τη διαδικασία τηε 
ακούσιαε νοσηλείαε.

• Εφαρμογή δράσεων για την ανα
διοργάνωση των παρεχόμενων 
υπηρεσιών υγείαε. Κατ’ αρχάε ανα- 
σχεδιάζεται ο χάρτηε υγείαε: Απο
τύπωση των αναγκών του πληθυ
σμού ανά περιφέρεια και περιοχή, 
προσδιορισμόε του είδουε τηε 
φροντίδαε κάθε νοσοκομείου, δια
σύνδεση των δομών και υπηρε
σιών υγείαε, αξιοποίηση τηε τηλεϊ- 
ατρικήε, έλεγχοε δεικτών ποιότη- 
ταε και καθορισμόε του απαιτούμε- 
νου αριθμού ιατρών και αλλαγή έν- 
ταξηε στιε ειδικότητεε.

• Αναβάθμιση των νοσοκομείων, 
ανακαινίσειε και εκσυγχρονισμόε 
96 νοσοκομείων σε ολόκληρη την 
Ελλάδα, αλλά και κάποιεε πολύ εμ- 
βληματικέε παρεμβάσειε: Επέ

κταση τηε Ογκολογικήε Κλινικήε 
και η δημιουργία νέου Κέντρου 
Ακτινοθεραπείαε στο Γενικό Νοσο
κομείο Λαμίαε, προσθήκη νέαε 0- 
γκολογικήε Πτέρυγαε στο Γενικό 
Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο Ηρα
κλείου, ίδρυση Κέντρου Ακτινοθε- 
ραπείαε στο Νοσοκομείο Σωτηρία, 
ανέγερση κτιρίου στο Νοσοκομείο 
Παπανικολάου στη Θεσσαλονίκη 
για γονιδιακέε και κυτταρικέε θε- 
ραπείεε και δημιουργία εργαστη
ρίων Αιματολογικήε Κλινικήε στο 
ίδιο νοσοκομείο.

• Κατασκευή τριών νέων νοσοκο
μείων, στο ηλαίσιο του προγράμμα- 
τοε δωρεών του Ιδρύματοε «Σταύ- 
ροε Νιάρχοε»: Νοσοκομείο Κομο- 
τηνήε, Πανεπιστημιακό Παιδιατρικό 
Νοσοκομείο θεσσαλονίκηε και Γε
νικό Νοσοκομείο Σπάρτηε.

• Ανάπτυξη δομών μετανοσοκομει- 
ακήε και μακροχρόνιαε φροντίδαε 
υγείαε. Ανάπτυξη δομών για ανα
κουφιστική φροντίδα ξενώνων 
ασθενών τελικού σταδίου και γη- 
ριατρικέε μονάδεε.

• Δημιουργία σύγχρονων κέντρων 
αποκατάστασηε και ανάπτυξη υπη
ρεσιών κατ’ οίκον με βάση το 
εθνικό πρόγραμμα τηε κατ’ οίκον 
νοσηλείαε, που ξεκίνησε ήδη το 
2023, προσφέρονταε υπηρεσίεε 
στο σπίτι σε ασθενείε με καρκίνο, 
σκλήρυνση κατά πλάκαε και άλλα 
σοβαρά νευρολογικά προβλήματα. 
Το νέο πλαίσιο αφορά ένα μεγάλο

εύροε ασθενών και αφορά κυρίωε 
παιδιά.
• Αναβάθμιση των υπηρεσιών των 

τμημάτων επειγόντων περιστατι
κών και ανακαίνιση 58 ΤΕΠ, με 
χρηματοδότηση από το Ταμείο Ανά
καμψηε και Ανθεκτικότηταε.

• Αναβάθμιση και ψηφιοποίηση του 
ΕΚΑΒ, με στόχο την αποτελεσματι
κότερη και ταχύτερη εξυπηρέτηση 
επειγόντων περιστατικών. Η άμεση 
παρέμβαση που νομοθετήθηκε 
πριν από λίγεε μέρεε από την κυ
βέρνηση με την πράξη νομοθετι
κού περιεχομένου είναι σε στάδιο 
υλοποίησηε: 191 πληρώματα, 
ασθενοφόρα από τιε'Ενοπλεε Δυ- 
νάμειε και το Πυροσβεστικό Σώμα, 
το προσωπικό δηλαδή, τοποθε
τούνται σε 61 νησιωτικέε περιοχέε, 
τουριστικέε περιοχέε, όπωε και δυ- 
σπρόσιτεε περιοχέε, για να καλύ- 
ψουν ανάγκεε των κέντρων υγείαε 
για έκτακτα περιστατικά και διακο- 
μιδέε.
Ολοκληρώθηκε η διαδικασία για 

την άμεση πρόσληψη περίπου 20 ατό
μων, επικουρικών, για τα ασθενοφόρα 
τηε Αττικήε από μια πλατφόρμα που 
ήδη υπάρχει (ψηφιακή πλατφόρμα 
υποψηφίων).

Εντόε των επομένων ημερών ανοί
γει η πλατφόρμα του λοιπού επικουρι
κού προσωπικού όσον αφορά την 
πρόσληψη 250 ατόμων, με διετή θη
τεία, για την άμεση στελέχωση των 
υπηρεσιών του ΕΚΑΒ στην Αττική. Σε 
αυτούε τουε 250 περιλαμβάνονται και 
40 μοτοσικλετιστέε που θα στελεχώ
σουν τα δίκυκλα, προκειμένου αυτά,

κατάλληλα εξοπλισμένα, να προστρέ
χουν στα περιστατικά ακόμα ταχύτερα. 
Τα τέσσερα τελευταία χρόνια έχουν γί
νει πολλοί διαγωνισμοί για 330 άτομα, 
ωστόσο έχουν εκδηλώσει ενδιαφέρον 
μόλιε 188.

Όσον αφορά τη φαρμακευτική πο
λιτική, λαμβάνονται τα απαραίτητα μέ
τρα που στοχεύουν σε επιστημονικά 
ενδεδειγμένη και ασφαλή χρήση των 
φαρμάκων. Εξασφαλίζεται η πρό
σβαση των ασθενών στιε πιο σύγχρο- 
νεε θεραπείεε, ενισχύονται οι επενδυ- 
τικέε πρωτοβουλίεε τηε εγχώριαε 
φαρμακοβιομηχανίαε για αύξηση τηε 
εγχώριαε παραγωγήε, έρευναε και 
ανάπτυξηε.

Οι στόχοι τηε εθνικήε πολιτικήε για 
το φάρμακο θα πρέπει να συμβαδί
ζουν με τουε ευρύτερουε στόχουε του 
συστήματοε υγείαε και να προάγουν 
την αποτελεσματικότητα, την αποδοτι- 
κότητα, τη βιωσιμότητα και την ισότητα 
στην πρόσβαση φαρμάκων για τη βελ
τίωση τηε υγείαε όλου του πληθυ
σμού. Αυτό χρειάζεται, από την άλλη 
πλευρά, εξισορρόπηση των προϋπο
λογισμών τηε υγειονομικήε περίθαλ
ψηε όσον αφορά τον έλεγχο των δα
πανών, το κόστοε των φαρμάκων για 
την αποδοτικότητα του συστήματοε και 
την πρόσβαση σε νέα, καινοτόμα φάρ
μακα.

Παράλληλα, θα χρειαστούν βιομη
χανικοί στόχοι για τόνωση τηε ανταγω- 
νιστικότηταε και τηε παραγωγικότηταε 
τηε εγχώριαε φαρμακοβιομηχανίαε, 
καθώε και προσέλκυση επενδύσεων 
από το εξωτερικό. Εφαρμόζονται δρά- 
σειε για τη διασφάλιση τηε κλινικήε και 
οικονομικήε αποδοτικότηταε, καθώε 
και τηε κοινωνικήε δικαιοσύνηε.

Η επιλογή των διοικήσεων στα νο
σοκομεία θα γίνεται με αξιοκρατικά 
κριτήρια, θα προχωρήσουμε επίσηε 
στην επαναχάραξη τηε γεωγραφικήε 
αρμοδιότηταε των υγειονομικών περι
φερειών. θα προαχθεί η συνεργασία 
μεταξύ των ΥΠΕ στα περιφερειακά νο
σοκομεία, ούτωε ώστε να γίνουν πιο 
αποτελεσματικά.

Όσον αφορά το ανθρώπινο δυνα
μικό, είναι γνωστή η δέσμευση του 
πρωθυπουργού και τηε κυβέρνησηε 
για 10.000 μόνιμεε προσλήψειε, με 
στόχο την κάλυψη των αναγκών του 
πληθυσμού κάθε περιοχήε. Οι προσ- 
λήψειε στην υγεία αποτελούν προτε
ραιότητα για την κυβέρνηση και θα ξε
κινήσουν μόλιε ολοκληρωθούν οι δια- 
δικασίεε.

θα αξιοποιηθεί η ακίνητη περιουσία 
των νοσοκομείων, θα αυξηθούν οι 
κλινικέε δοκιμέε και θα απορροφηθεί 
άμεσα 1,5 δισ. ευρώ από το Ταμείο 
Ανάκαμψηε. Τα έργα περιλαμβάνουν 
την ενίσχυση του συστήματοε ηλε- 
κτρονικήε συνταγογράφησηε, την 
ολοκλήρωση του ατομικού ηλεκτρονι
κού φακέλου υγείαε, την αναβάθμιση 
των ψηφιακών υποδομών στα νοσο
κομεία, την επέκταση και ανάπτυξη 
των μητρώων ασθενών και ένα ολο
κληρωμένο σύστημα φροντίδαε ογκο- 
λογικών και αιματολογικών ασθενών.

···

Του
ΑΡΗ

ΜΠΕΡΖΟΒΙΤΗ
···
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Δεν μπορούν 
να πάρουν 
ούτε άδεια!
Εξουθενωμένοι οι υγειονομικοί, που βλέπουν 
τα χειρότερα στο ΕΣΥ να έρχονται καθώς 
κάθε μήνα είναι και λιγότεροι

Ρεπορτάζ

Αντιγόνη Μιχοπούλου

•Εν συντομία
Οι σοβαρές ελλείψεις προσωπικού 
στο ΕΣΥ στερούν ακόμη και την κα
λοκαιρινή ανάπαυλα στους κατά
κοπους υγειονομικούς, που πρέ
πει να κινητοποιηθούν ακόμη για 
να επιδιορθωθεί ένα χαλασμένο 
κλιματιστικό!

• Γιατί ενδιαφέρει
Εν έτει 2023και στη μέση του καλο
καιριού οι εργαζόμενοι στα δημόσια 
νοσοκομεία της χώρας διεκδικούν 
τα αυτονόητα όπως για παράδειγμα 
κλιματισμό για τους ασθενείς τους 
και επαρκή ξεκούραση για τους 
ίδιους, ώστε να μπορούν να αντα- 
ποκριθούν με επάρκεια στο λειτούρ
γημά τους.

Χωρίς διακοπή συνεχίζονται τα σο
βαρά προβλήματα που προκαλεί 
η έλλειψη προσωπικού στο εθνικό 
σύστημα υγείας (ΕΣΥ).

Μάλιστα στη δεινή κατάστα
ση του ΕΣΥ αναφέρθηκε την πε
ρασμένη εβδομάδα και η γαλλική 
εφημερίδα «Le Monde», τονίζο
ντας σε σχετικό ρεπορτάζ πως οι 
πρώτες εβδομάδες του καλοκαιριού 
σημαδεύτηκαν από σειρά ατυχη
μάτων και τραγωδιών που μαρτυ
ρούν έλλειψη γιατρών, ασθενοφό
ρων και πληρωμάτων σε πολλά από 
τα ελληνικά νησιά, ο πληθυσμός 
των οποίων ενίοτε δεκαπλασιάζε
ται κατά τη θερινή περίοδο.

Εν τω μεταξύ μπορεί οι υγειονο
μικές ανάγκες της πανδημίας που 
εξουθένωσαν γιατρούς και νοση
λευτές να αποτελούν παρελθόν, 
ωστόσο οι εργαζόμενοι σε πολλά 
νοσοκομεία που αντιμετωπίζουν 
σοβαρές ελλείψεις συνεχίζουν να 
δουλεύουν ασταμάτητα και σε πολ
λές περιπτώσεις χωρίς να μπορούν 
να πάρουν την αναγκαία καλοκαι
ρινή άδεια, τόσο για τους ίδιους 
όσο και για τους ασθενείς τους, 
καθώς η φυσική τους κατάσταση 
συνδέεται άμεσα με την ποιότητα 
των ευαίσθητων υπηρεσιών που 
προσφέρουν.

«Οι άδειες βγαίνουν με το ζόρι» λέει 
ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ Μιχά- 
λης Γιαννάκος «καθώς στη, νοση
λευτική υπηρεσία το 40% των οργανι

κών θέσεων είναι κενό, με αποτέλεσμα 
να οφείλονται στο προσωπικό εκατο
ντάδες ρεπό και άδειες, τα οποία δεν 
μπορούν να πάρουν γιατί δεν υπάρχει 
προσωπικό ώστε να υπάρχει ασφαλής 
λειτουργία στα τμήματά τους. Υπάρ
χουν νοσηλευτές που τους οφείλονται 
πάνω από 100 ρεπό και αν δεν προ- 
σληφθεί προσωπικό, δεν πρόκειται να 
πάρουν τις οφειλόμενες άδειες και τα 
ρεπό τους. Το σύνηθες είναι να παίρ
νουν πλέον μόνο μία εβδομάδα άδεια 
και το χειρότερο είναι όπ κάποιοι μπο
ρεί να την πάρουν τον Σεπτέμβριο ή 
τον Οκτώβριο».

Η εκρηκτική αυτή κατάσταση εξο
ντώνει ακόμη περισσότερο τους 
υγειονομικούς, οι οποίοι συνεχί
ζουν να ζητούν επίμονα τη στελέχω- 
ση του εθνικού συστήματος υγείας 
με μόνιμο προσωπικό, βλέποντας 
από τη μια πλευρά τις εργασιακές 
συνθήκες να χειροτερεύουν όλο και 
περισσότερο και από την άλλη συ
ναδέλφους τους να εγκαταλείπουν 
το ΕΣΥ με σκοπό να αναζητήσουν 
καλύτερο εισόδημα και καλύτερες 
συνθήκες εργασίας.

Χωρίς την ξεκούραση που 
δικαιούνται
Μετά τα τελευταία πολύ απαιτητικά 
χρόνια, στα οποία κλήθηκαν να κα- 
λύψουν ανάγκες παραπάνω από τις 
δυνάμεις τους, γιατροί και νοσηλευ
τές σε διάφορες δομές υγείας καλού
νται να διεκδικήσουν το αυτονόητο, 
την επαρκή ξεκούρασή τους. Οπως 
καταγγέλλουν σωματεία εργαζομέ
νων νοσοκομείων, οι ελλείψεις του 
προσωπικού πέρα από τα λειτουρ
γικά προβλήματα που προκαλούν 
έχουν αποτέλεσμα οι εργαζόμενοι 
να μην μπορούν να λάβουν τις ημέ
ρες της κανονικής τους άδειας ώστε 
να ξεκουραστούν όσο πρέπει.

Χαρακτηριστική είναι η περίπτω
ση του Θριασίου Νοσοκομείου, οι 
εργαζόμενοι του οποίου λένε όπ δεν 
ανέχονται να πληρώσουν για άλλη 
μια φορά τις συνέπειες της υποστε- 
λέχωσης των δημόσιων μονάδων 
από όλες πς κυβερνήσεις. Πολύ πε
ρισσότερο -όπως αναφέρουν- κα
θώς αντί για επείγουσες προσλήψεις 
μόνιμου προσωπικού και μονιμο
ποίηση ίων συμβασιούχων συνα
δέλφων τους, συνεχίστηκε η μείωση 
του αριθμού των μόνιμων εργαζο
μένων στην υγεία κατά 21.382 (από 
93.580 τον Ιανουάριο του 2013 σε 
72.198 τον Απρίλιο 2023).

«Υπάρχουν 
νοσηλευτές 
πουτους 
οφείλονται 
πάνω από 100 
ρεπό και αν δεν 
προσληφθεί 
προσωπικό, 
δεν πρόκειται 
να πάρουν τις 
οφειλόμενες 
άδειες και τα 
ρεπότους»

Μιχάλης
Γιαννάκος
Πρόεδροςτης 
ΠΟΕΔΗΝ
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Εκτός από ίο 
ιατρικό και 
νοσηλευτικό 
προσωπικό και τα 
πληρώματα του 
ΕΚΑΒ, τεράστια 
είναι τα κενά και 
στους τραυματιο
φορείς.
Ενδεικτικά, από 
τις 200 κενές 
οργανικές θέσεις 
από όλες τις 
ειδικότητες 
στο Θριάσιο 
Νοσοκομείο, 
οι 48 αφορούν 
τραυματιο
φορείς

«Η πολιτική 
ηγεσία του 
υπουργείου 
δεν έχει κάνει 
τίποτε για να 
στελεχώσει την 
καρδιολογική 
μονάδα με 
εξειδικευμένο 
νοσηλευτικό 
προσωπικό 
και τώρα η 
νοσηλευτική 
υπηρεσία 
τρέχει 
μεσούντος 
του θέρους 
να κάνει 
τα γνωστά 
μπαλώματα με 
μετακινήσεις 
από άλλα 
τμήματα»

Δέσποινα
Τοσονίδου
Πρόεδροςτου 
Σωματείου 
Εργαζομένων 
Ασκληπιείου

«Δεν είναι έκτακτη 
ανάγκη ο καύσωνας 
το καλοκαίρι»
Και μέσα σε όλα αυτά 
τα δυστοπικά που 
χαρακτηρίζουν τη 
λειτουργία του ΕΣΥ, την 
περασμένη εβδομάδα 
κάποιοι εργαζόμενοι 
ζητούσαν να λειτουργήσει 
το... κλιματιστικό ώστε να 
μπορούν οι ασθενείς να 
έχουν ανθρώπινες συνθήκες 
νοσηλείας.
Κι όμως, εν έτει 2023 στην 
Ελλάδα, που η θερμοκρασία 
«πιάνει κόκκινα» και ο 
καύσωνας ήταν προ των 
πυλών, υπήρχαν κλινικές με 
χαλασμένο κλιματισμό. Οι 
επιδιορθώσεις έγιναν μόνο 
αφότου κινητοποιήθηκαν οι 
εργαζόμενοι.
«Αυτή η δυστοπία είναι 
υπαρκτή και αφορά το 
Ψυχιατρικό Νοσοκομείο 
Θεσσαλονίκης, ειδικό 
νοσοκομείο για ζητήματα 
ψυχικής υγείας, που 
καλύπτει -ειδικά 
κατά την περίοδο της 
Covid-19- τις ανάγκες 
για ιατροφαρμακευτική 
περίθαλψη και φροντίδα 
κυριολεκτικά όλης της 
βόρειας Ελλάδας» δήλωσε 
η Αγορούλα Γεωργιάδη, 
ειδικευόμενη Ψυχιατρικής 
στο ΨΝΘ, μέλος ΔΣΕΝΙΘ. 
Οπως περιγράφει η κ. 
Γεωργιάδου: «Η κεντρική 
μονάδα κλιματισμού 
υπολειτουργεί, ενώ σε δυο 
τμήματα νοσηλευομένων 
δεν είχαν καν κλιματισμό. 
Μιλάμε για ασθενείς που 
λόγω της νόσου και των 
φαρμάκων που παίρνουν 
είναι ιδιαίτερα επιβαρυμένοι, 
χρειάζονται ένα ιδιαίτερα 
ποιοτικό περιβάλλον με 
κλιματισμό, καθαρό αέρα, 
ασφάλεια υποδομών. Η 
ίδια εικόνα ισχύει και σε 
εξωτερικές δομές που 
κατά κύριο λόγο δέχονται 
πρωτοβάθμια περιστατικά 
για ψυχοθεραπεία».
Τελικά οι καταγγελίες και 
οι κινητοποιήσεις των 
εργαζομένων είχαν όπως 
φαίνεται αποτέλεσμα 
και «χθες (σ.σ.: Πέμπτη) 
επιδιορθώθηκαν οι βλάβες 
στο σύστημα κλιματισμού 
(ό,τι δεν είχε γίνει τόσο 
καιρό έγινε σε μία ημέρα) 
στα δύο τμήματα Βέβαια 
αυτό δεν σημαίνει ότι 
λύθηκαν τα προβλήματα, 
καθώς παραμένουν 
οι απαρχαιωμένες 
εγκαταστάσεις σε όλο 
το ΨΝΘ καθώς και η 
υποστελέχωση και 
η επισφάλεια. Αλλά 
φάνηκε ότι μπορούμε να 
αποσπάσουμε κάποιες 
βασικές και στοιχειώδεις 
κατακτήσεις μέσα από 
τον συλλογικό αγώνα (ο 
καθένας με τον τρόπο του) 
με γνώμονα τις σύγχρονες 
ανάγκες μας».

21.382
λιγότεροι οι εργαζόμενοι σήμερα 
στα νοσοκομεία σε σχέση με 
όσους στήριζαν το ΕΣΥ πριν από 
δέκα χρόνια

Ο Μανώλης Βαρδαβάκης,
πρόεδρος του Σωματείου Εργαζο
μένων του Θριασίου Νοσοκομείου, 
επισημαίνει ότι λόγω των ελλείψε
ων προσωπικού υπάρχουν πάρα 
πολλά τμήματα των οποίων οι εργα
ζόμενοι θα πάρουν μόνο δύο εβδο
μάδες καλοκαιρινή άδεια, όπως σε 
κλινικές του χειρουργικού και πα
θολογικού τομέα και στη μονάδα 
τεχνητού νεφρού αλλά και τη μο
νάδα αυξημένης φροντίδας.

Το Θριάσιο μετράει πάνω 
από 200 κενές οργανικές θέ
σεις από όλες τις ειδικότητες, 83 
από τις οποίες είναι νοσηλευτικό 
και μαιευτικό προσωπικό και 48 
τραυματιοφορείς.

«Υπάρχουν εργαζόμενοι σε πολλά 
νοσοκομεία που έχουν χρωστούμενες 
άδειες του 2021-22 και ανάλογα το 
νοσοκομείο μπορεί ένας εργαζόμενος 
να έχει ακόμη και 100ρεπό χρωστού- 
μενα. Για παράδειγμα, στο δικό μας το 
νοσοκομείο -που η κατάσταση είναι 
αναλογικά καλύτερη- υπάρχουν ερ
γαζόμενοι που έχουν τριψήφιο αριθ
μό χρωστούμενων ρεπό» λέει στο 
Documento ο Μαν. Βαρδαβάκης.

Ο ίδιος επισημαίνει ότι «υπάρ
χουν νοσοκομεία που είναι σε ακό
μη χειρότερη κατάσταση γιατί έχουν 
υπερδιπλάσιες ελλείψεις προσωπι
κού, με αποτέλεσμα οι συνάδελφοι να 
πανηγυρίζουν αν καταφέρουν να πά
ρουν συνολικά δέκα ημέρες άδεια».

Η ανησυχία των εργαζομένων 
κορυφώνεται εξαιτίας και των όσων 
επιφυλάσσει στο ΕΣΥ η κυβερνη
τική πολιτική, δεδομένου ότι πέρα 
από τις παραιτήσεις και τις συντα
ξιοδοτήσεις λήγουν και οι συμβά
σεις χιλιάδων συναδέλφων τους, 
«η τυχόν απόλυση των οποίων θα 
οδηγήσει σε αδυναμία λειτουργίας 
εκατοντάδων κλινικών και τμημά
των πανελλαδικά».

Οι άδειες με «εκπτώσεις» και 
τα επικίνδυνα «μπαλώματα»
Αποκαρδιωτική χαρακτηρίζει και 
την εικόνα της μονάδας εντατικής 
παρακολούθησης καρδιοπαθών 
(ΜΕΓΊΚ) το Σωματείο Εργαζομέ
νων του Ασκληπιείου Νοσοκο
μείου. Η κατάσταση που επικρα
τεί, τονίζουν, θέτει εν αμφιβάλω τα 
στοιχειώδη εργασιακά δικαιώμα
τα των συναδέλφων τους και ανα
ρωτιούνται πώς θα βγουν οι καλο
καιρινές άδειες και πώς μπορεί να 
οργανώσει ο/η νοσηλευτής/τρια

των οργανικών θέσεων είναι 
κενό, με αποτέλεσμα να 
οφείλονται στο προσωπικό 
εκατοντάδες ρεπό και άδειες, 
τα οποία δεν μπορούν να 
πάρουν γιατί δεν υπάρχει 
προσωπικό

τη ζωή του σε αυτές τις συνθήκες.
«Υπάρχει μια σοβαρότατη υποστε

λέχωση που είναι χρόνια και η οποία 
επιτείνεται γιατί αποχωρεί και νο
σηλευτικό προσωπικό με συνταζι- 
οδότηση. Πρόκειται για νοσηλευτές 
που είναι εζειδικευμένοι στην εντα
τική θεραπεία των καρδιολογικών 
ασθενών. Δηλαδή δεν μπορεί να δου
λέψει ο καθένας σε τέτοια μονάδα, 
χρειάζεται να προηγηθεί εκπαίδευ- · 
ση» αναφέρει στο Documento η 
πρόεδρος του σωματείου εργαζο
μένων του νοσοκομείου Δέσποι
να Τοσονίδου.

Η ίδια επισημαίνει ότι «η διοίκη
ση και η πολιτική ηγεσία του υπουρ
γείου δεν έχουν κάνει τίποτε για να 
στελεχώσουν την καρδιολογική μο
νάδα με εξειδικευμένο νοσηλευτικό 
προσωπικό και τώρα η νοσηλευτική 
υπηρεσία τρέχει μεσούντος του θέ
ρους να κάνει τα γνωστά μπαλώμα
τα. Δηλαδή μετακίνηση νοσηλευτώνΛ 
από άλλα τμήματα προς τη μονάδα 
εντατικής παρακολούθησης καρδι- 
οπαθών (ΜΕΠΚ)».

Μάλιστα, όπως εξηγεί η κ. Το
σονίδου, δίνοντας και μια άλλη, 
άκρως επικίνδυνη διάσταση στην 
κατάσταση που επικρατεί, «αυτοί 
που πάνε για να καλύψουν τις τρύπες 
του καλοκαιριού δεν είναι όλοι εξει- 
δικευμένοι, με αποτέλεσμα να πη
γαίνουν στη συγκεκριμένη μονάδα* 
με ταχύρρυθμη εκπαίδευση με σκο
πό να βγουν οι άδειες και να μπορέ
σουν να “ανασάνουν"οι άνθρωποι».

Εν κατακλείδι, «φαίνεται ότι οι 
άδειες θα βγουν με δυσκολία και με 
τη μονάδα να λειτουργεί κάτω από 
τα όρια ασφαλείας», αλλά αυτό εί
ναι κάτι «που δεν συμβαίνει μόνο 
στη ΜΕΠΚ, καθώς το νοσοκομείο 
λειτουργεί εδώ και πάρα πολύ και- _ 
ρό σε διάφορα νοσηλευτικά τμήμα
τα κάτω από τα όρια της ασφάλειας 
και για να βγουν οι κουτσουρεμένες 
καλοκαιρινές άδειες».

Συμπέρασμα; Τίθεται ακόμη πε
ρισσότερο εν αμφιβάλω η ασφά
λεια τον νοσηλευόμενων ασθε
νών. Η υποστελέχωση άλλωστε 
του ΕΣΥ σε συνδυασμό με τις πολύ 
χαμηλές αμοιβές έχουν οδηγήσει 
«εδώ και δυο χρόνια σε κύμα παραι
τήσεων γιατρών που είτε πηγαίνουν 
να δουλέψουν ιδιωτικά είτε μετανα
στεύουν. Τώρα αρχίζει να υπάρχει 
τέτοια εικόνα και στο νοσηλευτικό 
προσωπικό, η οποία θα κλιμακωθεί 
το ερχόμενο διάστημα».
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